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Spoštovani 
dr. Darjo Felda 
Minister za vzgojo in izobraževanje 
 
Predlogi za šolsko reformo 
 
Spoštovani gospod minister! 
 
Svet staršev pozdravlja vašo pobudo za zelo potrebno reformo osnovne šole. Ob zaskrbljenosti zaradi 
premalo premišljenega predloga sprememb Zakona o osnovni šoli smo evidentirali nekaj enostavnih 
možnosti za izboljšave, ki bi jih lahko brez sprememb zakonodaje izvedli takoj. 
 
Digitalizacija učbenikov in delovnih zvezkov 
Takoj bi morali začeti uporabljati digitalne učbenike in delovne zvezke, ki za številne predmete že 
obstajajo (npr. https://eucbeniki.sio.si/index.html). Vsaj do šolskega 2024/2025 bi morali zagotoviti 
digitalne učbenike in delovne zvezke še za preostale predmete. Na ta način bi odpadla tudi potreba po 
nakupu dragih delovnih zvezkov, ki jih plačujejo starši, odpadla pa bi tudi nesoglasja staršev in učiteljev 
pri vsakoletni obravnavi soglasja sveta staršev za ceno delovnih zvezkov. Prihranjena sredstva bi 
omogočila večje vlaganje v izboljšanje kakovosti izobraževanja. 
 
Pomanjkanje kadrov 
Nadomeščanje učiteljic na porodniški in po upokojitvi postaja vedno večji problem. Prevečkrat učence 
uči oseba, ki nima ustrezne izobrazbe in ni usposobljena za pedagoško delo. To predvsem pri težjih 
predmetih (npr. matematika in fizika) pušča učencem trajne posledice v obliki primankljaja znanja, ki ga 
je nato težko odpraviti. Zato je skrajni čas, da država spodbudi mlade za pedagoško delo. Ministrstvo 
bi lahko veliko naredilo tudi z izboljšanjem normativov za število svetovalnih delavcev, ki jih je zaradi 
naštetih in drugih težav na šolah dosti premalo. 
 
Razbremenitev učencev 
Ker so učenci preobremenjeni, veliko snovi dojemajo le površinsko, brez poglobljenega razumevanja. 
Zato je nujna razbremenitev učnih vsebin in ciljev, da ostane več časa za utrjevanje in uporabo 
pridobljenega znanja. Tudi uvedba drugega tujega jezika kot obveznega predmeta bi obremenila 
učence. Znanje jezikov je zelo koristno, a je pred uvajanjem dodatnih predmetov potrebno izkoristiti vse 
druge možnosti za pridobivanje znanja.  
 
Digitalizacija in umetna inteligenca 
Napredek digitalizacije in umetne inteligence hitro spreminja izobraževanje in obeta revolucijo tako pri 
pridobivanju kot preverjanju znanja. Zaradi preobremenjenosti učencev ni smiselno uvajati novih 
predmetov, nujno pa je vsebine računalništva, programiranja in umetne inteligence čimprej vključiti v 
obstoječe predmete; ne kot teorijo, ampak kot praktična znanja, ki bodo življenjskega pomena za 
preživetje v naslednjih letih. 
 
Po potrebi se lahko z vami in vašo ekipo sestanemo in podrobneje pojasnimo predloge, da bi jih čimprej 
realizirali. 
 
Lepe pozdrave in veliko uspehov pri vašem odgovornem delu! 
 
Za Svet staršev OŠ Rače 2022/23: 
 
dr. Aleksander Zidanšek, predsednik 


